
 

 

VECKANS FRÅGA, VECKA 43–44 (23.10–3.11.2024) 
ANTAL RESPONDENTER: 394 

Felmarginalen är 5 procent och därmed kan svaren anses spegla åsikterna hos befolkningen i Jakobstad. 

TORGETS FRAMTIDA UTSEENDE OCH ANVÄNDNING  

Invånarna ställdes frågorna: ”Hur anser du att torget ska användas vintertid?” 

Här är en sammanfattning på svaren: 

1. Vinteraktiviteter och evenemang: 

- Många respondenter föreslår att torget ska förvandlas till ett nav för vinteraktiviteter. Bland 

idéerna finns att anlägga en skridskobana, arrangera utomhusevenemang som julmarknader och 

anordna vinterfestivaler eller temamässor.  

2. Varma samlingsplatser: 

- Respondenterna rekommenderar att man skapar varma och mysiga områden med sittplatser 

för att uppmuntra människor att samlas även under de kallare månaderna. Några nämner 

popup-kaféer med varma drycker för att göra torget till en livlig social plats. 

3. Dekorationer och belysning: 

- Förslagen inkluderar att förbättra torget med vinterdekorationer, till exempel ljusslingor, 

festliga installationer och säsongsbetonade konstutställningar. Bra belysning betonas för att göra 

platsen inbjudande och säker under de mörkare månaderna. 

4. Tillgänglig design: 

- Att se till att gångvägar är fria från snö och is är en prioritet för säkerhet och tillgänglighet. 

Uppvärmda gångvägar eller stigar nämns i några svar, tillsammans med bänkar och skydd där 

människor kan vila eller ta skydd från snö och vind. 

5. Aktiviteter för barn: 

- I flera svar föreslås familjevänliga funktioner som snölekplatser eller små rutschkanor för barn, 

vilket uppmuntrar familjer att tillbringa tid utomhus. 

6. Stöd till lokala företag: 

- Några respondenter föreslår att torget skulle kunna ha lokala försäljare eller matstånd för att 

skapa en levande atmosfär och ge småföretagare en möjlighet att blomstra på vintern. 
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”Vilka funktioner ska enligt dig finnas på torget? (rangordna minst tre av alternativen där 1 

är viktigast)” 

 

I tabellen kan man se att de alternativ som rankats högst är torghandel med ett medelvärde på 

2,2; kioskverksamhet (glass, snabbmat...) (medelvärde 2,4) och 

saluhall/kafé/butikspaviljong (medelvärde 2,6). Av de egna förslagen efterlyses främst 

sittplatser och avkopplingsområden där man kan umgås, vila och samlas. Man föreslår också 

gröna ytor och dekorationer – träd, blommor, planteringar och stämningsfull belysning för att 

skapa en välkomnande och visuellt tilltalande miljö. Dessutom efterlyser man faciliteter för 

evenemang, utrymmen med en scen för uppträdanden; julmarknader, kvällsevenemang, 

loppmarknader, bil- och motorcykelträffar etcetera. De egna förslagen är många fler men 

tangerar närmast de alternativ som redan fanns. 

”Vilken utrustning tycker du att ska finnas på torget? (rangordna minst tre av alternativen 

där 1 är viktigast)” 

 

I tabellen ser man tydligt att det alternativ som rankats högst är bänkar med ett medelvärde på 

1,7; följt av trädplanteringar (medelvärde 2,7) och blomkrukor (medelvärde 3,0). De egna 

förslagen var 57, nästan alla unika. 
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”Vad kunde Rådhuset användas till? (rangordna minst tre av alternativen där 1 är 

viktigast)” 

 

De alternativ som rankades högst var restaurang, kafé... (medelvärde 2,3); turistinformation 

(medelvärde 2,3) och möteslokaler för föreningar mm. (medelvärde 2,7). Av de egna förslagen 

kan nämnas: festlokal, saluhall, hotell, galleri för konstutställningar, resecenter, pub på södra 

sidan av rådhuset. 

NÄSTA STEG 

Det var mycket intressant att ta del av de önskemål som invånarna prioriterar för användning av 

torgarealerna. Förslagen och idéerna som läggs fram kommer att gås igenom i sin helhet och i 

mån av möjlighet beaktas i det fortsatta arbetet med planen för stadsbygge. Arbetet med planen 

för stadsbygge pågår för närvarande och är en uppdatering av nuvarande trafik- och miljöplan 

för centrum från 1989. I planen strävar vi efter att få fram en gemensam syn på en god stadsmiljö 

och en enhetlighet inom stadens centrumområde.  I arbetet med planen har vi också tidigare 

ordnat 2 workshoppar där huvudteman har varit stadsmiljö och liv i centrum. Den tredje 

workshoppen, trafik, har ännu inte ordnats. Förslagen och idéerna från de två första 

workshopparna motsvarar till stora delar de önskade åtgärderna för främst torget. Det gröna 

elementet till exempel saknas på vissa platser i stadens centrum. 

Mera information: 

Sören Öhberg, stadsplanearkitekt, tel. 044 785 1633, soren.ohberg@jakobstad.fi 
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